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REFERAT AF BESTYRELSESMØDE 

ONSDAG DEN 18. SEPTEMBER 2024 

Afbud: Charlotte Ørbæk 

 

 

1. Siden sidst 

 

• I løbet af efterår og vinter etablerer Silkeborg Kommune en venstresvingsbane fra Oslovej mod 

gymnasiet. Derudover forlænges buslommen på vestsiden af Oslovej, så forholdene for de ventende 

buspassagerer forbedres. Endvidere omlægges cykelstien, så den kommer til at gå bag om 

venteområdet for buspassagererne. 

 

 
 

 

• Boardoffice: Boardoffice tages i brug fra bestyrelsesmødet i december 2024. 

 

• Alle bestyrelsesmedlemmer får snart et link fra SparNord vedr. legitimation. 
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• Karaktergennemsnit for studenterårgang 2024: 

 

  Samlet resultat 
Forskel i forhold til den 

socioøkonomiske reference 

2012 7,6 0,2 

2013 7,7 0,2 

2014 7,9 0,2 

2015 7,9 0,1 

2016 8,2 0,2 

2017 8,1 0,2 

2018 8,2 0,2 

2019 8,2 0,4 

2020 8,3 0,3* 

2021 8,4 0,2* 

2022 8,7 0,3* 

2023 8,3 0,3 

2024 8,1   
 

Tabellen viser resultaterne siden 2012. Det tyder foreløbigt på, at der var særligt høje 

studentereksamensresultater i coronaperioden (jf. stjerne-markeringer). 

 

• Der er målt en høj CO2-koncentration i visse lokaler på SG, og det har givet anledning til, at SG nævnes 

i en artikel i Gymnasieskolen. Baggrunden er bl.a., at en væsentlig del af SG er byggeri fra 1970’erne, 

så der er ikke mekanisk ventilation i alle lokaler. Ledelsen er opmærksom på problemstillingen og har 

planer for tiltag til reduktion af CO2-koncentrationen. 

 

 

2. Økonomi 
Budgetopfølgningen for 1. halvår (Bilag 1) viser en positiv afvigelse fra det budgetterede, som 

hovedsageligt skyldes et lavt elevfrafald. Derudover er der øgede indtægter fra kantine og øvrige 

indtægter.  Dette fører i kombination med færre udgifter til især forsyning og øgede renteindtægter til et 

halvårsregnskab med et bedre resultat end budgetteret. Det er dog på nuværende tidspunkt fortsat 

forventningen, at det samlede årsresultat for 2024 bliver som budgetteret. 
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3. Kapacitetsfastsættelse 

Den 30. august udmeldte Styrelsen for Undervisning og Kvalitet den beregningstekniske kapacitet for 

Silkeborg Gymnasium for skoleåret 2025-26. Den beregningstekniske kapacitet er som for skoleåret 2024-

25 fastsat til 504 elever. 

Det samlede ansøgertal de seneste år har været følgende: 

Årstal Ansøgertal 

2013 547 

2014 552 

2015 553 

2016 530 

2017 532 

2018 500 

2019 536 

2020 541 

2021 497 

2022 537 

2023 529 

2024 495 

 

På baggrund af ansøgertallet i 2024 tager SG den beregningstekniske kapacitet til efterretning og gør ikke 

indsigelse.  

På femårssigt vil antallet af unge i 9. klasse i Silkeborg Kommune have et dyk, hvorefter der igen vil være 

en stigning. 

 

4. Elevoptag og oprettelse af studieretninger i skoleåret 2024-25 samt udbud af 

studieretninger i 2025-26. 

Der afvikles pt. en proces omkring elevernes vedr. valg af studieretninger, nemlig studieretningsaften, 

fagpræsentationslektioner mv. 

Af bilag 2 fremgår udvalget af studieretninger på SG. 

Silkeborg Gymnasium har ansøgt Styrelsen for Undervisning og Kvalitet (STUK) om en lokal studieretning 

fra skoleåret 2025-26 med fagkombinationen: Design og arkitektur A, Samfundsfag A, Innovation B. Der 

afventes svar fra STUK. 
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5. Ferieplan 2025-26 

Den fremlagte elevferieplan for næste skoleår (bilag 3), der er i overensstemmelse med folkeskolens 

ferieplan, blev vedtaget. 

 

6. Finanslovsforslag om justeringer af taxameter- og tilskudssystemet 

Regeringen vil gennem justeringer af taxameter- og tilskudssystemet omfordele fra store til små skoler 

og give et stort økonomisk løft til gymnasier og erhvervsskoler i yderområder og landdistrikter, der er 

udfordrede af lav aktivitet og et usikkert økonomisk grundlag. Med udgangspunkt i nedenstående bilag 

blev der redegjort for, hvordan de foreslåede justeringer kan komme til at påvirke Silkeborg Gymnasium. 

Bilag 4: Økonomi på store og små almene gymnasier 

Bilag 5: Resultat af nyt taxameter- og tilskudssystem 

Bilag 6: Socioøkonomiske referencer for store og små almene gymnasier 

Bilag 7: Elevtrivsel på store og små almene gymnasier 

Bilag 8: SG’s åbne brev til Mattias Tesfaye med elevråd, tillidsrepræsentanter, ledelse og bestyrelse som 

afsender 

Bilag 9: Indlæg sendt til Berlingske Tidende fra Silkeborg Gymnasium og 5 øvrige store gymnasier 

Bilag 10: tv2ostjylland.dk: Gymnasium mister otte millioner det virker helt tilfældigt 

Bilag 11: Ønske om foretræde for folketingets børne- og undervisningsudvalg. 

SG står til en besparelse på 8,13 mio. kr. ved fuld indfasning i 2029. Det vil indvirke negativt på 

mulighederne for at drive den gode skole, som SG er. Ledelsen søger at påvirke den politiske proces i 

forhold til finansloven gennem henvendelse til en række politikere, lokale såvel som folketingspolitikere. 

Indtil videre er der afholdt møder med MF Martin Lidegaard (Rad. V.) og MF Lise Bertelsen (K), og der er 

opnået foretræde for Folketingets Børne- og Undervisningsudvalg. Desuden indgår ledelsen i samarbejde 

med landsdækkende organisationer som Danske Gymnasier og Danske Science Gymnasier om at påvirke 

det politiske system. 

Bestyrelsen støtter arbejdet mod besparelsen på SG og betoner bl.a., at Silkeborg Kommune har en stor 

andel af befolkningen på landet og i små byer og derfor rammes urimeligt af regeringens reform, at der 

med fordel kan søges lavet en fælles udtalelse mod besparelsen fra byrådet, og at regeringens forslag om 

at fjerne A-fagstilskuddet til de naturvidenskabelige fag er paradoksalt i lyset af et udtalt nationalt behov 

for teknisk og naturvidenskabeligt uddannede. 
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7. Ændring af vedtægter for Silkeborg Gymnasium 
Forslag til nye vedtægter (bilag 13), der tager udgangspunkt i standardvedtægten fra Børne- og 

Undervisningsministeriet, blev gennemgået og vedtaget. 

 

 

8. Ændring af forretningsorden for bestyrelsen for Silkeborg Gymnasium 
Forslag til ny forretningsorden (bilag 15), der tager udgangspunkt i standardforretningsordenen fra 

Danske Gymnasier, blev gennemgået og vedtaget. 

 

 

9. Eventuelt 
Der blev orienteret om et lokalt samarbejde med Jysk Musikteater og Museum Jorn samt 

Silkeborg Business. Begge samarbejder involverer SG-elever. 

Fremtidige møder: 

Næste møde afholdes den 11. december 2024, kl. 14-16. 

Forårets møder planlægges afholdt: 

• 27. marts 2025 (dog afhængig af revisors kalender) 

• 18. juni 2025. 

 

 

 

Referat godkendt 

 

 

Anette Raaby 

 

 

Peter Bondo Christensen 

 

 

Lars Brodersen 
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Deltog ikke ved mødet d. 18/9-24: 

Charlotte Ørbæk 

 

 

Johan Brødsgaard  

 

 

 

Karl Frederik Dyremose Bjerkvold 

 

 

Willads Gorm Pedersen 

 

 

Rikke Munk Zacho 

 

 

Thor Laumann Gustafsson 

 

 

Tina Riis Mikkelsen 
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